

EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

[Texte]

Tuesday, October 22, 1985

• 1110

The Chairman: We will call the meeting to order. It is just after 11 a.m. We now have a quorum. The first thing I would like to do is cite the authority I have to be chairman of this meeting. A letter from the Speaker of the House, dated October 8, to Gordon Taylor:

Dear Colleague:

Pursuant to Standing Order 70, this is to confirm your appointment as Chairman of the Legislative Committee on Bill C-78, an Act to Amend the Governor General's Act, the Governor General's Retiring Annuity Act, the Salaries Act and the Judges Act.

The clerk will read the order of reference dated Tuesday, October 15. That has been done:

Order that Bill C-78, an Act to Amend the Governor General's Act, be taken.

Routine motions: We need a motion that 1,000 copies of the *Minutes of Proceedings and Evidence* be made.

Mr. Thacker: I so move.

Mr. Lawrence: What do you need that for?

The Chairman: I guess the reason for the 1,000 copies is that they have to be supplied to the members of the House and anybody else who calls for them.

Mr. Lawrence: Good grief!

Motion agreed to

The Chairman: We also need a motion that the chairman be authorized to hold meetings to receive and authorize the printing of evidence when a quorum is not present. Mr. Robinson.

Mr. Robinson: If a quorum is not required, what is required for the hearing of evidence? Usually the motion follows this . . .

Mr. Nicholson: Mr. Chairman, can we amend it to make it four members present?

The Chairman: Providing there are four members present?

Mr. Nicholson: I move that we be authorized to hold meetings to receive and authorize the printing of evidence when a quorum is not present, provided four members are present.

The Chairman: Mr. Robinson.

Mr. Robinson: Mr. Chairman, I would move that read as well "provided that at least one member of the opposition is present".

TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

[Traduction]

Le mardi 22 octobre 1985

Le président: La séance est ouverte. Il est un peu après 11 heures et nous avons maintenant le quorum. Tout d'abord, je vous annonce que j'ai été nommé à la présidence de ce Comité. Je vais vous lire une lettre que m'a adressée le président de la Chambre, en date du 8 octobre dernier:

Cher collègue,

Conformément à l'article 70 du Règlement, la présente a pour but de confirmer votre nomination à la présidence du Comité législatif sur le Projet de loi C-78, Loi modifiant la Loi sur le gouverneur général, la Loi sur la pension de retraite du gouverneur général, la Loi sur les traitements et la Loi sur les juges.

Le greffier doit lire l'ordre de renvoi en date du mardi 15 octobre 1985. C'est déjà fait:

Ordonné—que le Projet de loi C-78, Loi modifiant la Loi sur le gouverneur général soit étudiée.

Motions ordinaires: quelqu'un doit proposer que le Sous-comité fasse imprimer 1,000 exemplaires de ses procès-verbaux et témoignages.

M. Thacker: J'en fais la proposition.

M. Lawrence: Pourquoi avons-nous besoin de tant d'exemplaires?

Le président: J'imagine que l'on doit en fournir des exemplaires à tous les députés de la Chambre et à tous les intéressés.

M. Lawrence: Mon Dieu!

Proposition adoptée

Le président: Quelqu'un doit également proposer que le président soit autorisé à tenir des séances, à recevoir des témoignages et à en autoriser l'impression en l'absence du quorum. Monsieur Robinson.

M. Robinson: Si le quorum n'est pas nécessaire pour recevoir des témoignages, à quoi sert-il? Généralement la motion suit ce . . .

M. Nicholson: Monsieur le président, pourrions-nous modifier la motion pour exiger la présence de quatre membres?

Le président: Pourvu que quatre membres soient présents?

M. Nicholson: Je propose que nous soyons autorisés à tenir des séances, à recevoir des témoignages et à en autoriser l'impression, à défaut de quorum, pourvu que quatre membres soient présents.

Le président: Monsieur Robinson.

M. Robinson: Monsieur le président, je propose que l'on ajoute «pourvu qu'au moins un membre de l'opposition soit présent».